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 Protokół  

Ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji (protokół nr 16/2025), Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych (protokół nr 15/2025) oraz Komisji Sportu, rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich (protokół nr 11/2025) odbytego w dniu 24 lutego 2025 r od godz. 16.00 do godz. 19.21            

w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

Obecni według załączonej listy.  

Na wstępie posiedzenia Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji radny Tadeusz Ledwoń 

przywitał przybyłych członków poszczególnych Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Omówienie wniosków po Komisji Rewizyjnej z kontroli działalności Pałacu Kawalera oraz Parku         

w Świerklańcu. 

3. Dyskusja nt. działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu. 

4. Dyskusja nt. sprawozdania Wójta Gminy w zakresie podatków za 2024 rok. 

5. Wydanie opinii do projektów uchwał: 

a) nr 94 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/353/18 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 stycznia 

2018r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby prawne i fizyczne na terenie Gminy Świerklaniec oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

b) nr 95 w sprawie przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia Seniora w Gminie 

Świerklaniec" na rok 2025, 

c) nr 96  w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 

listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                             

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług, 

d) nr 97  w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2025-2038, 

e) nr 98  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok, 

6. Wolne głosy. 

7. Zakończenie. 

Ad. 2. 

• Justyna Kotalczyk – omówiła protokół  kontroli przeprowadzonej przez Zespół Kontrolny Komisji 
Rewizyjnej w terminie 21.10.2024 – 30.11.2024 w sprawie działalności Parku i Pałacu Kawalera. 
Kontrola obejmowała lata 2018-2023. 

Poinformowała, że protokół opisuje jedną nieprawidłowość oraz 5 wniosków pokontrolnych. 
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Wyjaśniła, że nieprawidłowość stwierdzona przez komisję dotyczy obecnego modelu zarządzania 

jednostkami - nie jest on adekwatny do zakresu obowiązków odpowiedzialnego działu za jego 

funkcjonowanie w Urzędzie Gminy. Dodała, że Park i Pałac Kawalera nie powinny być zarządzane 

przez pracowników Urzędu Gminy. Oprócz generowania ogromnych kosztów jest duże 

prawdopodobieństwo braku nadzoru. 

Następnie omówiła wnioski opisane w protokole. 

Wniosek pierwszy dotyczy weryfikacji opłat za sesje ślubne przeprowadzane na terenie Parku.  

 

Wniosek drugi dotyczy wysokich kosztów ochrony Pałacu Kawalera. Sugeruje wybranie innych 

rozwiązań, które mogą generować oszczędności – typu monitoring oraz system alarmowy. 

 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że w tym zakresie zostały 
już dokonane zmiany, zgodne z sugestią  zespołu kontrolnego. 

• Justyna Kotalczyk – omówiła wniosek trzeci, który wskazuje na potrzebę prawidłowej promocji oraz 
wykorzystania Pałacu oraz budynków i miejsc znajdujących się na terenie Parku. Ponadto komisja 
sugeruje wyznaczyć na terenie parkingu teren na reklamy w celu generowania dochodów oraz 
tablic o wydarzeniach na terenie Parku i Pałacu Kawalera. 

We wniosku czwartym komisja wskazała na potrzebę większej kontroli energii elektrycznej oraz 

wprowadzenia działań obniżających koszty oświetlenia. 

Wniosek piąty to sugestia dokonania audytu w celu zasadności powołania nowej jednostki, która 

będzie samodzielnie zarządzać tymi obiektami.  

 

• Kazimierz Flakus – wystąpił z propozycją stworzenia na terenie Parku arboretum - instytucji 
badawczo - naukowej, która chroniłaby nasadzenia w Parku oraz  umożliwiałaby ściąganie środków 
zewnętrznych. 

• Łukasz Lesik – zwrócił się z zapytaniem czy zostało oszacowane o ile mniejsze będą koszty wydane 
na ochronę Pałacu Kawalera oraz Parku. 

Następnie zadał pytanie, który z kierowników nie dopilnował rachunków za gaz w Pałacu Kawalera? 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) -  poinformował, że kwota oszczędności za ochronę 
Parku i Pałacu oraz pozostałej infrastruktury na terenie Parku to ok 150.000 zł. Dodał, że dokładna 
kwota będzie znana po zakończeniu roku. 

W następnej kolejności wyjaśnił, że umowy na prąd, gaz i inne media budynków Gminy, w tym 

Pałacu Kawalera znajdują się w wydziale gospodarki nieruchomościami. 

 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą o potwierdzenie, że Pałac 
jest chroniony całodobowo online przez pracownika działu gospodarczego urzędu Gminy. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – potwierdził tą informację, dodał, że w godzinach 
dziennych jest zatrudniona osoba na umowę zlecenie. Ochrona online dotyczy pory nocnej oraz 
weekendów. 
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• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, jakie były koszty 
modernizacji systemu alarmowego, oraz czy planowana jest jego rozbudowa o centrum Parku gdzie 
znajdują się cenne kulturowo rzeźby. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że kamery znajdują się w Pałacu 
Kawalera. Dodał, że na chwilę obecną nie ma w planach rozbudowy systemu kamer. Dodał, że 
koszty modernizacji systemu zostaną podane w późniejszym terminie. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą o weryfikację czy na terenie 
Parku uwidocznione są tablice z regulaminem oraz czy są w nich zawarte aktualne informacje 
odnośnie kosztów.  

Następnie odniósł się do konieczności modernizacji sieci energetycznej do oświetlenia parkowego, 

zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie czy jest brak w tym zakresie zgody konserwatora zabytków. 

 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) –  poinformował, że lampy w Parku zostały 
przywrócone do działania poprzez naprawę. Nie przeprowadzono jednak dodatkowych prac takich 
jak usuwanie korozji czy modernizacja sieci energetycznej. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem czy w związku                       
z wnioskiem komisji dotyczącym zmiany sposobu zarządzania Pałacem oraz wcześniejszymi 
deklaracjami dotyczącymi współpracy ze stowarzyszeniami, w tym ze stowarzyszeniem Wrazidlok, 
czy były przeprowadzone rozmowy w zakresie współpracy. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) - poinformował, że ze względu na planowaną 
modernizację na terenie Pałacu ze środków zewnętrznych wszystkie rozmowy na temat 
ewentualnych zmian zostały wstrzymane. Nadmienił, że planowany remont związany jest                        
z dofinansowaniem w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych równolegle planowane są 
działania związane z dofinansowaniem na bioróżnorodność na terenie Parku. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – dodał, że projekt na bioróżnorodność na 
terenie Parku został już złożony  – są to działania ukierunkowane na ekologię i ochronę środowiska.  

• Kazimierz Flakus – poruszył problem sieci energetycznej Parku, oświetlenia  Parku oraz konserwacji 
rzeźb w centrum Parku oraz Kajakowni, wskazując na możliwości zapewnienia dobrego stanu 
technicznego wymienionej infrastruktury. 

• Zbigniew Jarka – poruszył problem wjeżdżania samochodów pod sam budynek Pałacu z omijaniem 
wolnych miejsc na pierwszym parkingu oraz wyraził obawy dotyczące spełniania wymogów 
przeciwpożarowych na terenie Pałacu. Zwrócił się z zapytaniem czy na terenie Pałacu znajduje się 
centrala sygnalizacji pożaru. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) -  zadeklarował, że temat czujnika dymu zostanie 
przeanalizowany.   

Ad. 3. 

• Tadeusz Ledwoń – poinformował, że przyczyną zaproszenia na posiedzenie Komisji  Dyrektora 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji jest rozpoczęcie w najbliższym czasie inwestycji dotyczącej 
oczyszczalni ścieków.  
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Następnie zwrócił się z zapytaniem jakie są plany dotyczące zmian stanowisk pracy oraz nowych 

zatrudnień w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu oraz w jakim zakresie będzie 

prowadzony nadzór nad planowaną inwestycją przez Zakład Wodociągów. 

 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) – wyraził swoje 
zdanie, że powinna być pełna kontrola Zakładu Wodociągów i Kanalizacji nad inwestycjami 
gminnymi i deweloperskimi w zakresie jakości, dotrzymania właściwych parametrów oraz 
zatwierdzania materiałów. 

Nadmienił, iż przebudowa oczyszczalni w praktyce będzie budową nowej oczyszczalni obok -               

w zakresie przepustowości i parametrów. Zadeklarował pełne zaangażowanie techniczne                         

i merytoryczne w opiece nad realizacją nowego obiektu, tak żeby wyegzekwować jak najlepszą 

jakość usług. 

 

W sprawie planowanych zmian w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji zadeklarował dokładniejsze 

omówienie tego zakresu w późniejszym czasie.  

 

W sprawach kadrowych nie wyklucza potrzeby nowych zatrudnień w związku z coraz większą ilością 

urządzeń do kontroli oraz w związku z rozbudową oczyszczalni. Nadmienił, iż na chwilę obecną 

zostało zatrudnionych 3 pracowników natomiast jest to związane z   tym, że 2 osoby odeszły                     

z zakładu. Otwarty na chwilę obecną konkurs ofert jest związany z tym, że pracownik przechodzi 

„do gminy”. Następnie wymienił ulice, na których w następnej kolejności jest planowana realizacja 

inwestycji dotyczącej kanalizacji i wodociągów. 

 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z prośbą o dokładniejsze wyjaśnienie 
przekazanej informacji według której rozbudowa oczyszczalni przejmie charakter budowy kolejnej 
części. 

Następnie zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie charakteru przejścia pracownika Zakładu Wodociągów 

i Kanalizacji w Świerklańcu do Urzędu. 

 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) – wyjaśnił, że 
pracownik  gospodarczy Zakładu Wodociągów i Kanalizacji zdecydował się na przejście do urzędu 
w związku z przejściem pracownika gospodarczego urzędu na emeryturę. 

Następnie przybliżył zakres prac związanych z planowaną modernizacją. Dodał również, że na 

chwilę obecną nie ma jeszcze projektu.  

 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy rozbudowa nie 
zaburzy funkcjonowania istniejącej części oczyszczalni. 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) - poinformował, że 
zgodnie z prawem podczas trwającej modernizacji oczyszczalnia może produkować ścieki                       
o obniżonej jakości. 

• Tomasz Kania – zwrócił się z prośbą by na ulicy Gościnnej i Wąskiej nie robić jednocześnie prac 
modernizacji, aby zapewnić mieszkańcom dojazd do posesji. 
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• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) - przyznał słuszność 
wniesionej prośby natomiast poinformował, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji może nie mieć 
wpływu na harmonogram prac wykonawcy. 

• Zbigniew Jarka – zwrócił się z zapytaniem czy na ulicy Plebiscytowej każda posesja będzie mieć 
wymieniane przyłącza. 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) – poinformował, że 
będą wymieniane tylko przyłącza z odcinków awaryjnych. W miejscu przytoczonym przez Radnego 
nie będzie wykonywana kompleksowa wymiana. 

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem na jakich obrotach będzie funkcjonowała nowa część 
oczyszczalni po uruchomieniu reaktorów oraz w skali ilości podłączeń kanalizacji nowych 
odbiorców. 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) - poinformował, że 
dokładne parametry hydrauliczne zostaną opracowane z projektantem, dodał że obiekt będzie 
planowany z pewnym buforem oraz, że ogólny zarys wynika z programu funkcjonalno – 
użytkowego. 

• Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z propozycją ustalenia terminu wizji lokalnej na terenie oczyszczalni 
ścieków. 

• Kazimierz Flakus – wyraził swoje zdanie, że z powodu podłączeń kanalizacji ogólnospławnej 
aktualna oczyszczalnia, która miała zaspokoić potrzeby całej Gminy musi być rozbudowywana. 

• Roman Jaskólski (Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu) - potwierdził, że 
oczyszczalnia jest typowo oczyszczalnią ścieków bytowych. Dodał, że Gmina nie przewiduje 
kanalizacji ogólnospławnych. Wyjaśnił, że niewielkie ilości wód opadowych uwzględnia się                    
w obliczeniach hydraulicznych, natomiast ich zbyt duża ilość szkodzi urządzeniom oczyszczalni.  
Nadmienił, że są realizowane działania w celu uszczelnienia systemu. Każda pompownia posiada 
całodobowy monitoring pracy, ponadto będą przeprowadzane kontrole dotyczące 
nieprawidłowych podłączeń wód opadowych.  Dodał, że oczyszczalnia po rozbudowie musi 
przewidzieć maksimum, które przewiduje Gmina w ramach swojej aglomeracji - na 100 % 
skanalizowanej Gminie w ramach wszystkich terenów przewidzianych do zabudowy. 

Ad. 4. 

• Beata Kochman (Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych) - zreferowała sprawozdanie 
Wójta Gminy w zakresie podatków za 2024 rok 

Ad. 5. 

 

a) nr 94 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/353/18 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 stycznia 2018r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli                              

i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne              

i fizyczne na terenie Gminy Świerklaniec oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania     

i wykorzystania, 
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• Roman Michalski (Dyrektor Gminnego Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych) – wytłumaczył, że 

projekt uchwały ma związek z nowym systemem przyznawania środków finansowych. Dodał, że 

rozporządzenie dotyczące potrzeb edukacyjnych wymusza wprowadzanie do systemu 

szczegółowych danych dotyczących placówek publicznych podlegających pod Gminny Zespół 

Obsługi Placówek Oświatowych oraz placówek niepublicznych którym są przyznawane dotacje.  

 

Głosowano w sprawie: 

wydanie opinii do projektu uchwały nr 94 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/353/18 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 25 stycznia 2018r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby prawne i fizyczne na terenie Gminy Świerklaniec oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 9, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

BRAK GŁOSU (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz 

Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

b) nr 95 w sprawie przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia Seniora w Gminie Świerklaniec" 

na rok 2025, 

 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) - wyjaśniła, że przyjęcie programu 
osłonowego „Korpus Wsparcia Seniora w Gminie Świerklaniec" jest warunkiem niezbędnym, żeby 
móc realizować Program Rządowy „Korpus Wsparcia Seniora”, na który ośrodek pozyskał środki ze 
Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. Zwróciła uwagę, że jest to kolejny rok realizacji tego programu 
w Gminie. Dodała, że w ramach tego programu zapewniane są opaski bezpieczeństwa dla 
mieszkańców. 

Głosowano w sprawie: 

wydanie opinii do projektu uchwały nr 95 w sprawie przyjęcia programu osłonowego "Korpus Wsparcia 

Seniora w Gminie Świerklaniec" na rok 2025 - Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 9, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

BRAK GŁOSU (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz 

Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

 

c) nr 96  w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 30 listopada 

2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych 

warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu 

rozliczania wykonywania takich usług, 

 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) - poinformowała, że projekt uchwały 
dotyczy pozyskanych środków z Unii Europejskiej na realizację usług sąsiedzkich. Dodała, że                 
w związku z pozyskanymi środkami, tę usługę możemy nieodpłatnie zrealizować dla naszych 
mieszkańców. 

• Justyna Kotalczyk - zwróciła się z zapytaniem ilu mieszkańców Gminy korzysta w tego programu na 
chwilę obecną oraz czy osoby udzielające pomocy są mieszkańcami Gminy. 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) - wyjaśniła, że na ten moment nie ma 
żadnej osoby korzystającej z tej usługi. Dodała, że może to być spowodowane tym, że jest ona jedną 
z form usług opiekuńczych i jest odpłatna. 

• Justyna Kotalczyk – zwróciła się z zapytaniem jakie jest kryterium dochodowe pozwalające 
skorzystać z tego rodzaju pomocy. 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej) – wyjaśniła, że w projekcie nie ma 
kryterium dochodowego. Do projektu będą kwalifikowane osoby zgodnie z kolejnością zgłoszeń. 
Jedyne kryterium to wiek powyżej 65 roku życia. 

• Justyna Kotalczyk – zwróciła się z zapytaniem, czy będzie odbywała się promocja związana z tym 
projektem. 

• Katarzyna Shuheber (Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej)  - poinformowała, że promocja 
rozpocznie się w marcu. 
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Głosowano w sprawie: 

wydanie opinii do projektu uchwały nr 96 w sprawie zmiany uchwały nr LXXXVII/631/23 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, a także szczegółowych warunków 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 

takich usług  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 9, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

BRAK GŁOSU (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz 

Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

d) nr 97  w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na 

lata 2025-2038, 

 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – omówiła zapisy projektu uchwały nr 97  w sprawie 
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 
oraz nr 98  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok. 

• Eugeniusz Wajs – wyraził swoje zdanie w sprawie projektu chodnika przy ulicy Lasowickiej. Wyraził 
swoje obawy, że są miejsca wymagające większej interwencji dla poprawy bezpieczeństwa 
pieszych.  

• Tomasz Kania – zwrócił uwagę, że remont będzie prowadzony w związku z podpisanym 
porozumieniem ze Starostwem Powiatowym w Tarnowskich Górach. W związku z informacją 
dotyczącą zmiany organizacji ruchu na tym odcinku w najbliższym czasie, zwrócił się z zapytaniem 
czy jest to związane z omawianym remontem. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec)  – wskazał zakres prac, które są przyczyną 
zmiany organizacji ruchu ma tym odcinku. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) –  potwierdził, że zmiany organizacji związane są               
z prowadzeniem innej inwestycji. 
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• Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy) –  omówił korzyści z podpisania porozumienia ze Starostwem 
Powiatowym w zakresie prac nad chodnikiem przy ulicy Lasowickiej. 

• Tadeusz Ledwoń – wyraził swoje zdanie, by prace dotyczące remontu dróg bądź poprawy 
bezpieczeństwa pieszych wykonywać kompleksowo aby osiągnąć zamierzony efekt poprawy 
bezpieczeństwa w danym odcinku oraz aby ten efekt mógł utrzymać się dłuższy okres czasu. 

• Kazimierz Flakus – wskazał na sensowność wykonywania inwestycji zgodnie z planami i potrzebami 
mieszkańców. Dodał że odcinek będący tematem dyskusji był już od dłuższego czasu w planach. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym projektu 
uchwały nr 98 działu 900 w którym dokonuje się zwiększenia w planie wydatków bieżących                   
w kwocie 39.000,00 zł na zakup usług remontowych związanych z oświetleniem ulicznym - prosi      
o    wyjaśnienie tego zapisu. 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – wytłumaczyła, że są to środki pożyczone zarządzeniem na 
inicjatywę sołecką, teraz muszą zostać one uzupełnione. 

• Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy) – wyraził swoje zdanie w sprawie budowy ścieżki rowerowej 
w kierunku Lasowic w związku z możliwościami finansowymi Powiatu i Gminy ścieżka rowerowe 
nie będzie robiona.  

Głosowano w sprawie: 

wydanie opinii do projektu uchwały nr 97 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 z autopoprawką  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

BRAK GŁOSU (6) 

Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Gerard Nowak 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

e) nr 98  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok, 

 

Głosowano w sprawie: 

wydanie opinii do projektu uchwały nr 98 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy 

na 2025 rok z autopoprawką 
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Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Mirosław Bacik, Adam Francik, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs 

BRAK GŁOSU (6) 

Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Justyna Kotalczyk, Gerard Nowak 

NIEOBECNI (1) 

Gerard Nickel 

Ad. 6. 

• Tadeusz Ledwoń –  zwrócił się z zapytaniem o możliwości poprawy bezpieczeństwa drogowego na 
ulicy Akacjowej, takie jak ruch jednokierunkowy lub wygospodarowanie miejsc do mijania się 
samochodów w związku z niewielką szerokością drogi. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) - poinformował, że kwestia szerokości drogi 
jest znana pracownikom urzędu i była przedmiotem wizji lokalnej przeprowadzonej wspólnie               
z pracownikami Biura do spraw Infrastruktury Drogowej. Wewnątrz urzędu prowadzone są 
rozmowy dotyczące możliwych rozwiązań, takich jak wprowadzenie ruchu jednokierunkowego, 
ustawienie luster drogowych lub innych środków poprawiających bezpieczeństwo. Temat pozostaje 
przedmiotem analizy.  

• Tadeusz Ledwoń – dodał, że problem niewielkiej szerokości drogi dotyczy również ulicy 
Skowronków w Nowym Chechle. Zwrócił się z prośbą żeby na tej drodze również rozważyć jakie są 
możliwości poprawy bezpieczeństwa. 

• Kazimierz Flakus – wyraził swoje zdanie w sprawie problemu szerokości dróg na terenie Gminy, 
zwrócił się z prośbą prowadzenia nadzoru nad przeprowadzanymi inwestycjami w zakresie ruchu 
drogowego. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym 
wykorzystania środków na „Akcję Zima” 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) - poinformował, że na „Akcję Zima” zastało 
zagwarantowane na 2025 r – 689,000 zł. Stan wykorzystanych środków na dzień 12 luty 2025 to 
287,000 zł. 

• Eugeniusz Wajs -  wyraził swoje zdanie dotyczące istotności zaznaczania szerokości drogi już na 
etapie wydawania zezwolenia na budowę . 

Ad. 7. 

Wobec braku zgłoszeń i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu                    

i Inwestycji radny Tadeusz Ledwoń zamknął posiedzenie Komisji. 
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Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: J. Hajda   
Przewodniczący 

      Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji 
 

         Tadeusz Ledwoń 
 

Przewodniczący  

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

 

                                 Łukasz Janas 

 

Przewodniczący  

Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich 

 

Zbigniew Jarka 


